
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 

utorak, 22. decembar 2020.godine 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

BLIC- VELIKI TRENUTAK ZA SRBIJU U BORBI PROTIV KORONE Avion sa prvim 
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VELIKI TRENUTAK ZA SRBIJU U BORBI PROTIV KORONE Avion sa prvim dozama Fajzerove vakcine 

sleteo na beogradski aerodrom 

Avion sa privm dozama Fajzerove vakcine upravo je sleteo na beogradski aerodrom "Nikola Tesla". 

U sklopu tog kontigeta nalazi se 4.800 komada vakcina. 

Avion je sleteo nešto ranije nego što je bilo najavljeno. 

Podsećamo, Agencija za lekove i mediinska sredstva Srbije pre četiri dana dala je saglasnost za uvoz 

Fajzerove vakcine. 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić pre tri dana najavio je dolazak ovih vakcina, dodavši da "možemo da 

brzo da očekujemo masovnu vakcinaciju". 

- Naravno da će vakcine biti besplatne, za koji dan ćemo dobiti prve, neće stići koliko smo očekivali, 

trebalo je 10.000, ali stići će oko 5.000. Prvo ćemo imunizovati građane starije od 75 godine. 

Obezbedićemo 50.000 vakcina besplatno - rekao je on tada. 

Regulatori Evropske unije odobrili su juče vakcinu protiv korona virusa koju prave kompanije Bajontek i 

Fajzer, a krajem istog dana Evropska komisija izdala je odobrenje za stavljanje u promet te vakcine, 

čineći je prvom vakcinom protiv Kovid-19 odobrenom u EU. 



 
 

 

 

Šekler: Bez panike zbog novog soja virusa, mutacije su normalne 

Osnovna osobina virusa je da se menja i mutacije koje se javljuju su normalne i češće što je prokuženost 

ili veći broj vakcinisanih, rekao je za RTS doktor veterinarskih nauka i virusolog Milanko Šekler. 

Novi soj koronavirusa koji se pojavio u Velikoj Britaniji ne treba da izaziva paniku, jer se on pojavio još u 

septembru. 

"Tada je činio samo 5-6 odsto među zaraženim a sada je taj procenat mnogo veći. Pokazalo se i da ima 

više mutacija, a što je veća efikasnost prenošenja virusa više ljudi oboleva", rekao je Šekler. 

Drugo je pitanje kako će to uticati na efikasnost vakcine i još je rano da se to zna, kaže Šekler. 

"Ali ne treba gledati sve crno jer kada je prokuženost veća i kada je više ljudi koji su vakcinisani onda 

virus ima pritisak da se menja. U proseku mi već imamo 2 do 3 mutacije mesečno a sa vakcinacijom će ih 

biti i više. Osnovna osobina ovakvih virusa je da mutiraju", objašnjava virusolog. 

Uglavnom se svuda beleže slične promene na virusu ali to ne utiče bitno na osobine virusa. 

"Ovaj novi virus se lakše prenosi, ali to ne znači da će izazivati teže kliničke slike", kaže Šekler. 

Kada je reč o predstojećim praznicima Šekler kaže da trenutno beležimo tedenciju opadanja zaraženih i 

da ljudi već dobro znaju šta treba da rade i kako da se ponašaju. 



 
 

U toku je ispitivanje novog soja koronavirusa otkrivenog u Britaniji, saopšteno je iz Svetske zdravstvene 

organizacije. Od Brisela do Ženeve - više od 40 zemalja zabranilo je dolaske putnika iz Britanije, a 

Švedska je zatvorila granicu za putnike iz Danske takođe nakon tamošnjeg otkrića nove, zaraznije 

varijante virusa. 

Pronađen je i u Italiji, Holandiji,Islandu, Australiji i Južnoj Africi. 

 

 

Vlada odlučila – nove mere na snazi od danas do petka 

Vlada Republike Srbije usvojila je najnovije preporuke Kriznog štaba za zaštitu zdravlja stanovništva od 

zarazne bolesti kovid 19 kojima je produženo radno vreme ugostiteljskih objekata i uslužnih delatnosti. 

Nove mere stupaju na snagu danas, 21. decembra, i biće na snazi do petka, 25. decembra 2020. godine. 

Radno vreme tržnih centara, prodavnica garderobe, kladionica, kockarnica i dečjih igraonica biće od 

ponedeljka do petka do 20 časova, navodi se u saopštenju Vladine Kancelarije za saradnju s medijima. 

Radno vreme ugostiteljskih objekata i to kafića i restorana, takođe će biti od ponedeljka do petka do 20 

časova, s tim da u vremenu od 17 do 20 časova nije dozvoljena bilo kakva muzika unutar lokala bez 

izuzetka. 

Radnim danima do 20 časova mogu da rade frizerski i kozmetički saloni, saloni za negu lepote, kao i 

objekti iz oblasti sporta i rekreacije – teretane, fitnes centri, bazeni, spa centri, baloni za fudbal, košarku, 

tenis ili bilo koji drugi rekreativni sport. 



 
 

Nove mere stupaju na snagu 21. decembra i biće na snazi do petka, 25. decembra 2020. godine, a 

nadležne inspekcije i komunalna milicija strogo će kontrolisati poštovanje svih mera. 

Dostava hrane non-stop  

U skladu sa ranije donetim merama, ugostiteljskim objektima je dozvoljeno da obavljaju delatnosti 

dostave hrane non-stop, 24 sata, sedam dana u nedelji, kao i ostalim privrednicima čija je to osnovna 

delatnost. 

Takođe, apoteke i benzinske pumpe (delatnost prodaje goriva) mogu da rade non-stop, svakoga dana 

bez ograničenja. 

Ordinacije i laboratorije koje pružaju medicinske usluge mogu da rade tokom čitavog dana, uključujući i 

vikend. 

Prodavnice prehrambene industrije, trgovinske radnje, maloprodajni objekti kao i trafike, kiosci i slično, 

gde se po pravilu ne ulazi u objekat prilikom kupovine, mogu raditi i radnim danima i vikendom do 21 

čas. 

Ustanove kulture rade do 21 čas  

Objekti i ustanove iz oblasti kulture – bioskopi, pozorišta, muzeji i galerije, počev od 21. decembra, mogu 

da rade svakog dana do 21 čas. 

Vlada Republike Srbije i Krizni štab apeluju na sve građane da se ponašaju odgovorno i da štite svoje 

zdravlje i zdravlje svoje porodice. 

Poštovanjem mera i odgovornim ponašanjem, čuvamo i naš zdravstveni sistem, navodi se u saopštenju. 

Dobro poznate epidemijske mere i preporuke, poput nošenja maske u svim zatvorenim prostorima, 

redovno pranje ruku, držanje odstojanja od drugih ljudi, dezinfekcija svih površina kao i često 

provetravanje prostorija, ostaju na snazi. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Više od 200 državljana ušlo u Srbiju bez testa 

U Srbiju je jutros ušlo 205 srpskih državljana bez pi-si-ar testova, rekla je premijerka Ana Brnabić i 

objasnila da će ti građani u narednih deset dana biti u samoizolaciji i kontrolisani. 

Ana Brnabić je rekla da će oni moći slobodno da se kreću i pre isteka tog roka od deset dana ukoliko 

urade pi-si-ar test koji pokaže da su negativni. 

Odgovarajući na pitanje da li će naši državljani koji budu ulazili u Srbiju bez pi-si-ar testova biti 

kontrolisani, Brnabić je novinarima u Ovčar banji rekla da će to biti rešeno kao i u martu-aprilu, odnosno 

njih će kontrolisati MUP u saradnji sa sanitarnom inspekcijom i ako bude potrebe i sa ostalim 

inspekcijama. 

Upitana da li će Srbija prekinuti letove sa Velikom Britanijom kao što su to učinile neke druge evropske 

zemlje, Brnabićeva je navela da Ministarstvo građevine, saobraćaja i infrastrukture gleda kakve su 

ugovorne obaveze i razmatra šta takva odluka nosi sa sobom. 

"Čekamo još neke informacije i od naših partnera iz EU na osnovu kojih su oni doneli takvu odluku. I to 

smo razmatrali na Kriznom štabu. Čim budemo imali sve informacije i ako postoji potreba donećemo 

takvu odluku", rekla je Brnabićeva. 

"Do kraja godine tri vakcine u određenim količinama" 

Premijerka je rekla da se nada da će vakcinacija u Srbiji početi u narednih nekoliko dana i istakla da je 

Srbija potpisala ugovor sa tri proizvođača - američkim Fajzerom, ruskim Gamaleja institutom za Sputnjik 

vakcinu i sa kineskim Sinofarmom sa Sinovak vakcinu. 



 
 

"Očekujem da će sve tri vakcine stići u određenim količinama do kraja godine. Koje će tačno količine da 

stignu, znaćete kada budu stigle. U ovom trenuktu se još pregovara sa proizvođačima. Vidite da je Fajzer 

za skoro 50 odsto smanjio količinu koja je trebala da stigne u određene zemlje u decembru i januaru. To 

se stalno menja", rekla je Brnabićeva novinarima. 

Istakla je da je posebno važno to što će Srbija dobiti vakcinu u decembru i što neće morati da zavisi od 

spremnosti partnera iz EU ili od nabavke preko Kovaks mehanizma, već će vakcine dobiti i zahvaljujući 

bilateralnim ugovorima. 

"Što se tiče plana vakcinacije, Institut Batut je izradio plan vakcinacije. Nadam se da vakcinacija kreće u 

narednih nekoliko dana, a na stručnim službama je da odrede prioritete", rekla je Brnabićeva. 

 

 

Danas prva radna sednica Nacionalnog koordinacionog tima za imunizaciju 

Danas je prva radna sednica Nacionalnog koordinacionog tima za imunizaciju protiv kovida-19 na kojoj bi 

trebalo da usvoji Operativni plan pripreme i sprovođenja imunizacije stanovništva u našoj zemlji, navodi 

RTS. 

Vlada Srbije usvojila je opšte ciljeve plana imunizacije u Srbiji i predvidela aktivnosti za ostvarenje tih 

ciljeva što stoji u Akcionom planu koji je izradio Institut "Batut". 

Ministar zdravlja formirao je Nacionalni koordinacioni tim za imunizaciju protiv kovida-19 čiji je 

predsednik Mirsad Đerlek, državni sekretar. Članovi tima, pored predstavnika ministarstava, čine lekari i 

epidemiolozi. 



 
 

 

 

OD OVE BOLESTI SE U SRBIJI LEČI 200.000 LjUDI: Opasnija je i od karcinoma, a mnogi je ne shvataju 

ozbiljno 

DA je srčana slabost jedna od najučestalijih bolesti kod Srba govore i podaci da se od nje leči oko 

200.000 ljudi. 

Prema rečima porofesora doktora Dragana Simića, načelnika Odeljenja za aritmologiju i kliničku 

kardiologiju KCS, ovaj problem proteže se na svim kontinentima. 

- Kad dobijete srčanu slabost to je jedna progresivna stvar, mi pokušavamo na sve načine da tu 

progresiju zaustavimo i usporimo i da tako produžimo život čovekui. 

Srčana slabost je jedna vrlo teška dijagnoza. Samo tri karcinoma su opasnija od nje. Karcinom pluća, 

karcinom debelog creva i karcinom mokraćne bešike. To su tri stvari koje su opasnije. 

- Mi imamo podatak da Srbija izgubi jedan grad godišnje od kardiovaskularnih bolesti. To je nama 

poznato i zato radimo sve te prevencije. Mi pokušavamo da edukujemo narod da više vodi računa o sebi. 

- U kardiovaskularnim bolestima ima dosta genetike, postoje mladi ljudi koji dobiju problem da im se 

srčani mišić širi i slabi i mi ne znamo tačno razlog. Najčešće to mogu biti razni virusi, kao ovaj kovid. Vi 

dobijete banalnu virusnu infekciju, koju neadekvatno lečite, ne sprovedete mere lečenja i u jednom 

momentu taj virus napadne i srčani mišić. 

 


